
 

 

Svar fra Nesodden Senterparti 
 
Arealforvaltning og lokalmiljø 
 

1. Senterpartiet skal jobbe for å sikre skoggrensen (markagrensen) på Nesodden, vi stiller krav 
til administrasjonen om nullvisjon for dispensasjoner innenfor 100meters grensen mot sjøen. 
Vi jobber aktivt for vern av eikeskogen og flere større naturområder i vår kommune. Vi 
ønsker varig vern i form av bruk (friluftsliv, sanking og aktivitet  vi skal trappe opp 
bygging/legging av klopper på våre merkede naturstier som begrenser stiens bredde for å 
verne omliggende myr og skog ) Senterpartiet legger prinsippet om  arealnøytralitet til grunn i 
byggesaker for mer effektiv bruk av allerede bebygde areal. 
 

2. Nesodden er godt i gang med en omfattende kartlegging av de forskjellige naturverdiene i 
kommunen, tiltaket benyttes som underlag for ny arealplan. Vi mener dette arbeidet må 
fortsette slik at kommunen til enhver tid har oversikt over utviklingen.  
 

3. - 
 

4. Vi som lokalpolitikere plikter se til at administrasjonen er til en hver tid sitter på og benytter 
den kunnskapen som sørger for at Nesodden kommune fortsatt ligger i front med naturvern 
og bevaring av kulturlandskapet og naturverdiene vi råder over. Dette gjøres i samarbeid 
med våre nabokommuner i stor grad nå men etter vår mening er dette arbeidet i startgropa 
og må innarbeides som permanente tiltak.  
 

5. Senterpartiet er sterkt i mot å nedbygge naturområder til solcellepark på Nesodden som 
forelsått av Mdg, vi er også svært tvilsom til vindmølleparker generelt i landet før nye 
strengere retningslinjer om hjemfall og statlig styring av dette uregulerte kraftmarkedet er på 
plass.  
  

6. Vi tenker at Norge har har nok store luksushytter og vil aktivt begrense bygging av 
fritidsboliger med arealplanene som vedtas. Vi vil jobbe for å rydde opp i et lokalt problem 
med fastboende i fritidsboliger uten godkjente Vann og Avløpsordninger, påvist utslipp som 
siver ut i Oslofjorden.  
 

7. - 
 

8. - 
 

9. - 
 
Jordvern og matsikkerhet 
 

10. - 
 

11. - 
 
Oslofjorden 
 

12. Oslofjorden er under stadig økende press fra befolkning og jordbruk. Overgjødsling, 
miljøgifter, utbygging av strandsonen og overfiske har ført til altfor stort press på fjordens 
økosystem. Det er nødvendig å støtte tiltaksplanen for Oslofjorden, men også øke innsatsen 
på å verne områder ikke bare for enkeltarter, men også hele økosystemet. Mange steder er 
det også nødvendig med restaurering av ødelagte områder. Fortsatt er også forsøpling et 



 

 

problem både for plante og dyrelivet, men også for menneskers bruk av fjorden. Heller ikke 
miljøgifter må glemmes, hvor mye fortsatt tilføres fjorden (antibiotika, PFAS, m.m.). Det er 
således et klart behov for en sektorovergripende arealplan for bruk og vern av Oslofjorden. 
 

13. Vi støtter og ligger i forkant, vi jobber aktivt med bønder og industri spesielt avrenning fra 
disse som må opphøre, på kommunenivå er Nesodden en av drivkreftene bak 
interkommunalt samarbeid for å redde fjorden, her mener vi staten må bidra til utskifting av 
rene renseanlegg til alle kommunen langs fjorden.  
 

14. ja, dette jobber vi aktivt med.  
 

15. Dette med vern må samkjøres med alle aktører men vi støtter i utgangspunktet 
 

16. Vi kunne ser for oss fiskesesong for fritidsfiske men da med penger til å overholde, vi ser i 
dag et stor antal fritidsfiskere langs vår kystlinje til Oslofjorden som kanskje ikke forstår eller 
respekterer norske regler for fritidsfiske.  
 
Skog 
 

17.  Fortsette det gode arbeidet med kartlegging og godt sammarbeid med grunneiere og aktører 
innen skogbruk, naturvern og forvaltning.  
 

18. Norge er i en særstilling med enorme uberørte naturområder, på kommunenivå kan vi bare 
slutte oss til vern av utpekte naturvernområder i vår kommune så lenge det vernes til bruk. 
(Friluftsliv, aktivitet og sanking)  
 

19. Vi kan ikke prosentregne skog som skal bevares, vi må hensyna skogdrift og skogpleie som 
grunneiere gjennom generasjoner har drevet.  Senterpartiet vil peke ut vernesoner med unik 
og viktig skog som båndlegges som naturvernområde.  
 

20. På Nesodden er det stor konsensus om å bevare den skogen vi har, fortrinsvis gjennom 
vern, drift og bruk.  
 

21. Skogen i Norge er motoren i bioøkonomien, om vi skal greie det grønne skiftet vil en stor del 
av skogsdriften i de store granskogene fortsatt drives på stor skala, i bynære skoger og 
mindre eiendommer samt skog med andel urskog og verdifull gammelskog ønsker vi 
plukkhugst.  Når det kommer til ensaldrede plantefelt vil dette også fortsatt måtte være endel 
av Norsk skogsdrift men vi støtter tiltak som gradvis endrer metodene, hvor flere arter 
plantes på samme areal.  
 

22. Nei, dette vil i en så liten kommune som Nesodden som også er største skogeier,  legge 
store kostnader på juridisk saksbehandling og klagebehandling samt at vi stoler på 
grunneiers dømmekraft og dagens meldeplikt til fylket.  
 

23. Nei, Vi mener Nesoddens skoger er ikke pr. I dag er egnet til å omfattes av markalovens 
strenge krav. En innføring vil utgjøre store utgifter for felleskapet uten særlig effekt om vi 
snakker om naturvern. Nesoddens skoger er eid av små grunneiere med små andeler av 
skogen, det vil være lite interessant for disse å vedlikeholde og pleie skogen om strenge 
restriksjoner pålegges, noe som igjen fører til krattskogvekst og lyngdød, Om vi skal beholde 
mangfoldet i våre skoger må skogen pleies og ryddes for trygg ferdsel og bruk. 
 
 
 
Stedsidentitet   
 



 

 

24. Ja 
 

25. Det ligger delvis inne i kommunens arealstrategi. Men dette er komplisert hvor også mange 
andre faktorer spiller inn og legges til grunn.  
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